
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 27.09.2023 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję rady gminy.  

6. Centrum Wolontariatu 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji oraz stwierdziła 

prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został zatwierdzony 

jednomyślnie.  

 

Ad. 5.  

• Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej. 

Sekretarz M. Kołodziejczak omówił projekt uchwały przedstawiając zmiany zawarte w projekcie 

wskazując, że istotnym i kluczowym zapisem jest ten brzmiący następująco: „środki finansowe 

przeznaczane są na realizację zadań w bieżącym roku budżetowym, które zostały uprzednio 

pozytywnie ocenione przez wójta w ramach dokonywania oceny określonej w §4 ust. 4a”. 

Radny R. Banaszak serdecznie podziękował sekretarzowi za przygotowanie projektu uchwały, 

ponieważ jest to coś na co radni czekali od 6 lat. Radnemu jednak brakuje w projekcie jednej rzecz i 

widzi małą obawę: do 31 marca skarbnik przekazuje sołtysom i przewodniczącym zarządom osiedla 

informację o pozostałych środkach z roku poprzedniego, a do 30 kwietnia sołtys w porozumieniu z radą 

sołecką i zarządy osiedla podejmują decyzję na co te środki mają być wydatkowane. Jest tu mały 

problem wynikający z roku przyszłego: na 11 jednostek pomocniczych w 9 kończy się kadencja na 

przełomie marca i kwietnia. Radny zapytał co się stanie z funduszami w jednostkach w których 

sołtys/zarząd nie podejmą decyzji, bo nie zdążą po wyborze? Brakuje w projekcie odpowiedniego 

zapisu i radny składa formalny wniosek o pojawienie się w projekcie następującej informacji, że w 

przypadku kiedy sołtys w porozumieniu z radą sołecką i zarządy osiedla nie podejmą decyzji, pieniądze 

trafiają do budżetu na rok następny.  

Sekretarz M. Kołodziejczak odpowiedział, że sołtysi i zarządy nie będą miały problemu z decyzją, bo to 

nie będą duże kwoty, ale oczywiście zapozna wójta z propozycją przedstawiona przez radnego R. 

Banaszaka.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała, aby przedstawiona poprawka była z zapisem 

informującym, że dotyczy to tylko tego roku kiedy zmienia się sołtys/zarząd osiedla.  



Radny R. Banaszak zaznaczył, że to ma być poprawka uniwersalna i nie trzeba dodawać ww. zapisu 

informującego. 

Radny R. Banaszak powtórzył treść wniosku formalnego: dopisanie „Ust. 5. W przypadku niepodjęcia 

decyzji, o której mowa w ust. 4, środki finansowe przechodzą na kolejny rok budżetowy. Ust 6. Przepisy 

ust. 3, 4, 5 stosuje się do środków w kwocie powyżej 100 zł”. 

Projekt uchwały po uwzględnienie poprawki/wniosku radnego R. Banaszaka został zaopiniowany 

pozytywnie jednomyślnie. 

Ad. 6. 

OPS S. Malendowska omówiła funkcjonowanie Centrum Wolontariatu istniejącego przy Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Suchym Lesie prezentując nowe zasady funkcjonowania wolontariatu i 

przedstawiając nowego koordynatora, pana R. Szenk. Pod wolontariatem OPS działają wolontariaty 

szkolne. Wszystkie imprezy ogólno gminne i te dla organizacji pozarządowych, jeśli te organizacje chcą 

skorzystać z oferty i usługi OPS, to mogą z nich skorzystać po uprzednim zgłoszeniu się do OPS na dwa 

tygodnie przed imprezą. W planach są nowe działania, takie jak np. uściślona współpraca ze 

stowarzyszeniami i fundacjami z terenu gminy i nie tylko oraz organizacja Gali Wolontariatu. Uczniowie 

za uczestnictwo w wolontariacie mogą uzyskać dodatkowe punkty na świadectwie z klasy VIII działając 

już od klasy VII.  

Ad. 5 c.d. 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki 

zdrowotnej pn.: „Program profilaktyki w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania 

osteoporozy wśród mieszkańców gminy Suchy Las w latach 2023-2025” 

OŚ V. Pałącarz i P. Ignasiak omówiły projekt uchwały sygnalizując, że gmina musi zabezpieczyć wkład 

własny w postaci środków na realizację programu. Środki te będą zabezpieczone w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Suchy Las w latach 2023-2025 w wysokości: 2 000 zł w roku 2023, 33 294 

zł w roku 2024 i 27 206 zł w roku 2025. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Suchy Las. 

OŚ A. Rybarczyk omówiła projekt uchwały odczytując uzasadnienie przygotowane do projektu: „Na 

podstawie art. 60 ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 wysokość 

i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji celowej, o której mowa w ust. 1 ww. ustawy, w tym kategorie 

dzieci, na które przyznawana jest dotacja, określa rada gminy w drodze uchwały. W przedmiotowej 

uchwale może zostać określone, że dotacja na dziecko objęte opieką w żłobku lub klubie dziecięcym, 

może zostać przyznana również na dzieci zamieszkałe na terenie innej gminy niż gmina przyznająca 

dotację. Niniejsza uchwała przewiduje, że dotacja będzie przyznawana tylko dla dzieci zamieszkałych 

na terenie Gminy Suchy Las. Następstwem podjęcia uchwały będzie ograniczenie kosztów do dotacji 

celowych dla żłobków i klubów dziecięcych wykazujących dzieci zamieszkałe na terenie Gminy Suchy 

Las od dnia 1 września 2024 r.”  



OŚ A. Rybarczyk poinformowała członków komisji o ilości dzieci w żłobkach z terenu gminy (58%) i 

spoza terenu gminy (aż 42%).  

OŚ V. Pałącarz dodała, że głównym zadaniem projektu uchwały jest przede wszystkim zabezpieczenie 

interesów rodziców i dzieci mieszkających na terenie gminy Suchy Las. Rocznie gmina może zyskać 250 

tys. zł, które może spożytkować na rzecz mieszkańców.  

Radny R. Banaszak zapytał, czy roczne wyprzedzenie wprowadzenia uchwały w życie (01 września 2024 

roku) nie jest za długie? Czy można to zrobić np. z datą styczniową?  

OŚ V. Pałącarz odpowiedział, że 01 września 2024 roku jest to właściwa data, ponieważ żłobki są 

związane z rodzicami umowami. Chodzi też o dzieci roczne, młodsze i dwuletnie i zmiana środowiska 

żłobkowego dla nich i ich rodziców w okresie zimy nie jest humanitarna dla twórców projektu uchwały. 

Wrzesień spina się w umowami, dzieci będą już o rok starsze, a rodzicom będzie łatwiej podjąć decyzję 

powrotu do swojej gminy.  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała panią kierownik OŚ, czy pan wójt rozmawiał z nią na temat kwestii 

komputerów dla klas IV? 

OŚ V. Pałącarz odpowiedziała twierdząco i dodała, że rzeczywiście pojawił się problem z 

oprogramowaniem. Gmina będzie oczekiwała od dyrektorów szkół informacji, co chcą oni dalej z tym 

zrobić. Gmina jest zmuszona do partycypowania w kosztach, bo przecież puste komputery do niczego 

dzieciom nie posłużą. Dyrektorzy mają opowiedzieć się za tym jak rozwiązać problem i za jaką kwotę.  

Radny G. Słowiński zapytał o jakie brakujące oprogramowanie chodzi? 

Przewodnicząca J. Radzięda odpowiedziała, że otrzymała informację od jednej z mieszkanek, że w 

laptopach nie ma ani programu Office, ani żadnego programu antywirusowego.  

Radny G. Słowiński zaznaczył, że nie musi to być w laptopach. Jeśli szkoła dysponuje platformą Office 

365, to może sobie skorzystać z tego w chmurze, a wersja edukacyjna jest darmowa. Jeżeli szkoły mają 

chmurę googlową, to również mają narzędzia google za darmo i nie muszą kupować Office. Program 

antywirusowy w Windows 10 i 11 jest wbudowany systemowo i nie trzeba niczego kupować. Jeśli 

szkoła nie ma dostępu do żadnego z ww. wymienionych, to są pakiety zamienne np. Libre Office. Radny 

zaznaczył, że jeżeli coś w ww. temacie zostanie zakupione, to będzie mało podstawny wydatek, 

ponieważ program antywirusowy jest wbudowany w system operacyjny, a narzędzia dla uczniów na 

platformach edukacyjnych dla wszelkich organizacji oświatowych są za darmo.  

OŚ. V. Pałącarz zaprosiła na spotkanie stowarzyszeń i Centrum Wolontariatu, które odbędzie się 02.10 

br. i na którym zostanie zaprezentowany nowy Roczny Program Współpracy Gminy Suchy Las z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024.. Pani kierownik 

zaznaczyła, że nie było żadnych uwag do nowego programu. Przewodnicząca J. Radzięda oznajmiła, że 

brak uwag mógł wynikać z faktu, że projekt tym razem został umieszczony w zakładce „konsultacje”, a 

nie jak dotychczas w zakładce „program współpracy” i został pobrany ze strony zaledwie dwa razy.  

Ad. 7. 

Wnioski komisji do projektu budżetu na rok 2024. 



Radny M. Jankowiak złożył wniosek o zakup siatek na bramki na boisko w Złotkowie: 4 komplety 3m x 

1,55m i 4 komplety 5m x 2m.  

Radny wyjaśnił, że organizuje bardzo duże turnieje piłkarskie, które odbywają się przez cały rok i bierze 

w nich udział ok. 1200-1400 dzieci i siatki założone na bramki zużywają się przez eksploatację, co jest 

normalną i naturalną koleją rzeczy.  

Wniosek został przyjęty 3 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Radny G. Słowiński wyjaśnił dlaczego wstrzymał się od głosu. Siatka kosztuje ok. 300 zł i to GOS 

powinien ją kupić z własnych środków, jako zarządzający boiskiem. Zbędny jest ww. wniosek 

budżetowy na tak drobny wydatek.  

Radny M. Jankowiak oznajmił, że nie wie czy GOS złożył wniosek o siatki i dodał, że ostatnio naprawiając 

siatki i bramki zauważył, że są one uszkodzone.  

Przewodnicząca J. Radzięda oznajmiła, że ww. spostrzeżenia wskazują na powrót problemu jakości 

zarządzania i zainteresowania obiektami przez GOS.  

Ad. 8 – 9. 

Przewodnicząca J. Radzięda poinformowała z-cę wójta I. Ciok o braku uwag do programu współpracy z 

organizacjami, co mogło wynikać z faktu, że projekt tym razem został umieszczony w zakładce 

„konsultacje”, a nie jak dotychczas w zakładce „program współpracy” i został pobrany ze strony 

zaledwie dwa razy.  

Z-ca wójta I. Ciok zaproponowała, że na spotkaniu ze stowarzyszeniami 02.10 br. zostaną wskazane 

punkty, które zostały zmienione i ewentualnie można jeszcze je przedyskutować.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


